
Zápis z online jednání prezidia ASCHK konaného dne 15.6.2023 

Přítomni: Bc. Petra Šarochová, Aleš Fiala, Doc. Ing. Miroslav Maršálek CSc. , Ing. Lenka Gotthardová, 

Eliška Rodová, Ing. H. Stránská Ph.D. a Ing. Blahoslav Políček 

Jednání bylo zahájeno ve 20.00 

 

1. Žádost o příspěvek SCHKMaS  

Svaz chovatelů koní Moravy a Slezska, z.s. žádá o příspěvek ve výši 15.000,- na Moravský šampionát 

tříletých teplokrevných a chladnokrevných klisen, hodnocení koní a výstavu koní v Olomouci.   

Diskuse – H. Civišová – ČT z.s. podporuje každou oblastní přehlídku částkou 7.000,- Kč + floty a drobnými 

cenami. Z diskuse dále vyplynulo, že podpora je možná pouze odborným svazům. Systém podpory bude 

projednán na příštím jednání kolegia zástupců s platností pro rok 2024. Letošní rok zůstane nezměněn 

vzhledem k usnesení VH o zvýšení podpor odborným svazům. Jako vstřícný krok bude v letošním roce 

co nejdříve vyplacena záloha na příspěvek odborným svazům ve výši schválené VH tj. 7,5%. 

Závěr: Kancelář dopoví SCHKMaS a doporučí, aby požádal o příspěvek jednotlivé odborné svazy.  

 

2. Žádost p. Tomáše Patera 

Tomáš Pater žádá o uzavření smlouvy na označování Oslů. Sám je členem spolku Klub chovatelů a přátel 

oslů z.s., který tuto žádost podporuje. Technicky podmínky splňuje – je způsobilý k označování zvířat 

dle plemenářského zákona výžehem, nebo injekční aplikací elektronického identifikátoru.  

Doc. Maršálek – v případě této smlouvy opravit koně na koňovité. Jinak souhlas.  

Závěr: Všichni pro. Po úpravě smlouvy bude tato kanceláří předložena k podpisu. 

 

3. Odpověď Ing. Monice Klosové na její e-mail z 12.6. 

Prezidium se shodlo na následující formulaci: 

Vážená paní inženýrko, 

ve svém dopise ze dne 12. 6. 2023, adresovaném členům prezidia ASCHK ČR se odvoláváte na zápis z 

jednání prezidia ze dne 3. 4. 2023.  

Z tohoto zápisu jasně vyplývá, že smlouvu na provádění zootechnické činnosti je možné uzavřít na 

základě požadavku spolku sdruženého v ASCHK ČR, který je pro ASCHK partnerem pro šlechtění 

příslušného plemene. Žádný takový požadavek týkající se Ing. Romana Klose od spolků Český 

teplokrevník, z.s. ani Svaz chovatelů Českého sportovního pony, z.s. nevzešel. 

Závěr: odpověď odešle kancelář 

 

4. Různé 

Na základě schválení vyhlášky 130/2003 Sb., kterou se mění vyhláška 136/2004 Sb. kterou se stanoví 

podrobnosti označování zvířat a jejich evidence a evidence hospodářství a osob stanovených 



plemenářským zákonem, a která nově zavádí povinné čipování, a to i u plemen, která dříve měla výjimku 

a prováděla alternativní způsob označení (výžeh) proběhla diskuse na nutnou změnu sazebníku 

poplatků. Kancelář navrhuje rozšířit sazebník poplatků o prozatím nepovinné dočipování, případně 

taktéž nepovinný výžeh na vlastní náklady chovatele. Na toto téma následovala diskuse, ze které 

vyplynulo.  

Závěr: ASCHK uhradí označovateli i úkony navíc (bude-li je správně účtovat dle tabulky úkonů) a 

chovatel bude nadále na místě hradit pouze cestovné.  

Jednání bylo ukončeno ve 21.10 

Zapsal: B. Políček 

 

 

 

 

 


